
                                                                                                         
 

 
ACTA DE LA 50a ASSEMBLEA GENERAL DE LA FAVB 

 

“Cooperació, participació, lluïta” 
30 d’abril  de 2022 

 
Institut Milà i Fontanals 

Barri del Raval 
 
 
10:25h. Obertura assemblea 
Dona la benvinguda Carmela Torró en nom de la Xarxa Veïnal del Raval (XVR), entitat amfitriona: 
Sota el lema “estimem el barri i la seva gent”, celebrem una trobada que hem acollit amb la il·lusió 
d'una entitat jove, però conscients del pes històric de la Favb. Agraïm a l'Institut Milà i Fontanals i 
al seu personal l'ajuda en l'organització. El que defineix el nostre barri és la diversitat, que és la 
seva fortalesa i també la seva debilitat. Un barri amb el triple de densitat de població que la mitjana 
de Barcelona, de reconeguda complexitat, però de gent lluitadora, i amb molts reptes per 
endavant, com el soroll, l'especulació, els desnonaments, les desigualtats o la pressió de les 
empreses turístiques. Tenim clar, però, que sense gent no hi ha barris i sense barris no hi ha 
ciutat. 
 
Cesca Domènech, directora d'Acció Cívica i Comunitària de la Generalitat. Voldria destacar tres 
idees: la cooperació, entre institucions, entitats i ciutadania davant els molts reptes que tenim; la 
participació i la capacitat d'organització que ha tingut l'associacionisme davant la pandèmia per 
articular un resposta ciutadana; i la lluita, perquè no podem abaixar la guàrdia. No defalliu, 
vosaltres des del teixit veïnal sou el pal de paller de la lluita als barris, també per neutralitzar 
l'embat de l'extrema dreta. 
 
Jordi Rabassa, regidor del Districte de Ciutat Vella. Els mestres [ens trobem al centre escolar] 
m'heu ensenyat a tenir una mirada a la ciutat des dels ulls dels veïns i les veïnes del Raval, 
històricament menystingudes. També que per ser un ciutadà de ple dret, s'ha de reclamar, lluitar, 
organitzar-se, sent agents actius. La diversitat del barri és una fortalesa, no una feblesa. Vull agrair 
a la XVR, una entitat jove, haver compartit l'organització de l'acte, i felicitar la Favb en una 
assemblea que referma el compromís amb la ciutat d'una entitat fundada el 1972, en plena 
dictadura, la dictadura més sanguinària de l'Europa del moment. Gràcies per haver triat el Raval. 
 
Jordi Giró, president de la Confavc. Impressionen els 50 anys de la Favb. Fa tres setmanes la 
ciutat de Manresa va acollir l'assemblea de la Confavc, que fa 42 anys també va ser escenari de la 
primera assemblea de les AV de tot Catalunya. El moviment veïnal ha fet molta feina, però ens 
queda moltíssima més, davant d'unes societats molt complexes. Haurem d'estar molt unides per 
afrontar el futur, i reivindicacions pendents com que les AV siguin reconegudes jurídicament de 
manera especial. El nostre anhel es manté: millorar la qualitat de vida dels barris. 
 
Ada Colau, alcaldessa de Barcelona. Com el Jordi [Rabassa], he estat més anys activista veïnal 
que alcaldessa. La Favb hi ha estat sempre. No quedem-nos en paraules buides o retòriques. No 
hauria democràcia sense les AV i les seves lluites pels serveis públics, contra l'aluminosi (ara la 
lluita contra l'amiant), la guerra de l'aigua, “l'Aquí hi ha gana”, les vocalies de dones, les 
comissions de festes, els esplais i grups de joves, pel dret a l'habitatge, contra el racisme, pels 
drets del col·lectiu LGTBi, pels equipaments, les zones verdes... Som conscients que les lluites 
s'han fet als barris a través de les seves veïnes. 50 anys de millora constant de l'espai de públic i 
de la vida; com a alcaldessa us ho agraeixo! Hi ha interessos oposats, la ciutat és conflicte i les 
lluites són plenament vigents (per exemple, amb el Reglament de participació per poder fer 



consultes ciutadanes, que una empresa privada ha aturat). Volem fer la consulta sobre la gestió de 
l'aigua i no ens aturaran amb querelles. El moviment veïnal ens ha ensenyat que les coses es 
guanyen defensant-les, com ara l'aposta pel transport públic (gràcies pel tramvia, per persistir!). 
Tot i que hem tingut notícies positives com la baixada de l'atur, ha esclatat la guerra i la inflació 
torna a amenaçar les persones més vulnerables. I s'abona el terreny a l'extrema dreta. Hem de 
donar una resposta coordinada. L'Ajuntament no ho pot fer sol, necessitem la Generalitat (llei de 
l'habitatge) i l'Estat (regulació dels lloguers). No volem un turisme massificat i invasiu (la 
Generalitat va liberalitzar els apartaments turístics). Ens agrada que ens visitin, però no 
l'especulació. Estem treballant plegats al Besòs, l'etern oblidat de les Administracions, que no pot 
esperar més. Els fons europeus han d'arribar a la gent del Besòs, no a les grans empreses. 
Gràcies de tot cor, conscient de les dificultats, el teixit veïnal és essencial. Reivindiquem el dret a 
l'alegria, ve la primavera, recuperem l'espai públic, les festes majors, enfortim les comunitats: 
necessitem recuperar la vida comunitària, vosaltres ho sabeu més que ningú. I exigiu-nos sempre 
a les Administracions! 
 
Ana Ménendez, presidenta de la Favb. Moltes gràcies als representants institucionals que heu 
intervingut i a totes les persones que presents a l'assemblea, dels diferents grups polítics i de les 
entitats. Gràcies a la XVR per les moltes hores de feina per preparar l'acollida d'aquesta 
assemblea general. Avui és un dia de treball, i la festa grossa dels 50 anys de la Favb la farem en 
un acte central que estem preparant, a part de tot un programa d'activitats, per als quals hi 
comptem amb tots vosaltres. 
Estem en un moment difícil, amb reptes que tots coneixem, com una crisi energètica i econòmica 
molt profundes. Ens esperem temps molt difícils. Celebrem, però, que estem a cara descoberta 
per primera vegada en tres anys. 
La Favb som totes i tots, i us animem a engrescar-vos en el treball de la junta, que necessita 
renovació. Personalment, cada vegada que fem junta de la Favb surto amb les piles carregades, 
surto més contenta del que he entrat, i us animo a sumar-vos-hi.  
Abans de començar el treball de l'assemblea, volem tenir un record per a tota aquella gent del 
moviment veïnal que ens ha deixat, fent un minut de silenci pel Josep Barbero (AV la Sagrera), M. 
Lluïsa Serralta (AV Verdum), Roser Poveda (AV Turó de la Peira), Ramon Sardà (AV Font d'en 
Fargues) i Bernarda Freijo (AV Can Peguera). 
 
Assisteixen les associacions veïnals: 
 
Associació Cultural i Social Bac de Roda, el Besòs, Bon Pastor, el Carmel, Per la 
revitalització del Casc Antic, Centre Social de Sants, Ciutat Meridiana, Clot-Camp de l'Arpa, 
el Congrés-Indians, les Corts, Dreta de l'Eixample, Esquerra de l'Eixample, Font de la 
Guatlla Magòria, Font d'en Fargues, Fort Pienc, Front Marítim, Barri Gòtic, Barri d'Horta, 
Joan Maragall del Guinardó, Maresme, Mas Guimbau-Can Castellví, Mont d'Orsà de 
Vallvidrera, la Palmera Centre, Park Güell-la Salut-Sanllehy, la Pau, AV amb Afectacions 
Urbanístiques de les Planes, Poblenou, Prosperitat, Provençals Mar, Sagrada Família, la 
Sagrera, AV i Cultural el Sanatori, Sant Andreu Nord-Tramuntana, barri Sant Antoni, Sant 
Genís dels Agudells, Sant Martí de Provençals, Sarrià, la Satalia, la Taxonera, Trinitat Uneix, 
la Verneda Alta, Vila de Gràcia, Vila Olímpica, Avinguda Xile, Xarxa Veïnal del Raval, la 
Maquinista Mercedes. 
 
S'excusen: 
 
Baix Guinardó, Barceloneta, Camp Nou, Can Peguera, Font del Mont, Guineueta, Montbau, 
l'Òstia, Sant Cristòbal Vivendes Seat, Amics del Putxet. 
 
 

11:01h. Comença l'assemblea ordinària. Actualment hi ha presents 45 AV amb 76 
vots. 
 
A la taula, Ana Menéndez i Jaume Matas (moderador) 
 

Aprovació de l'acta de l'assemblea anterior 
 



Paco Flórez, de Trinitat Uneix, demana que a l'acta es posi correctament el seu nom: es rectifica. 
 

Queda aprovada per unanimitat l'acta de la 49 assemblea 2021  per 76 vots 

 

Informe de gestió 
Ana Menéndez: El 2021 va ser un any intens de treball, us hem convocat a moltes comissions, 
enquestes i activitats de les diferents àrees de treball. Ja hem dit alguna vegada que el calendari 
del 2021 “Adéu Covid” de Carrer fet per l'Azagra potser era massa optimista: va ser un any 
horrorós d'afectació i malaltia. 
Per sort, ara estem en un altre escenari i podem dir que el moviment veïnal ha resistit l'embat de 
la pandèmia. Hem articulat noves comissions de treball obertes per primer cop, com la comissió 
de patrimoni, que es va constituir al novembre. Sobre aquest tema, fa poc es va votar una mesura 
de Govern, a la qual hi hem contribuït. 
Contents també de l'eina del Participa-Favb, basada en el programa Decidim, els responsables del 
qual ens diuen que és el més participat de tota la xarxa. També hem posat en marxa el Balanç 
Social (una eina de revisió de comptes) amb l'ajut de la Xarxa d'Economia Solidària (XES). 
Tenim la bona notícia que finalment Ca l'Ardiaca s'ha fet càrrec del valuós arxiu de la Favb, atesos 
que el Pavelló de la República no va posar les eines per catalogar-lo i obrir-lo. Entre els actes del 
50 aniversari farem una exposició que posarà en valor el seu llegat. 
 
Hem posat en marxa una comissió de treball dels 50 anys de la Favb: molt contents que ens 
acompanyin antics membres de junta com Roser Argemí, Jordi Bonet, Lluís Rabell, Carles Prieto o 
Andrés Naya, col·laboradors de la Favb com Mercè Tatjer i Horacio Capel, i també alguns 
activistes de les AV, alguns aquí presents. 
La relació de la Favb amb les AV és cada vegada més intensa i organitzada. La comissió de 
mobilitat s'ha reactivat també aquest any, per treballar un tema que ens sembla cabdal per al futur 
de la ciutat. La comissió de salut, segurament la més participada i veterana, ha fet una feina 
ingent. Hem fet uns quants comunicats per la manca de resposta de les Administracions sobre 
temes de salut, entre ells la demanda històrica per a la creació de consells de participació a tots 
els centres. 
La comissió de dones ha fet un treball intens tot l'any, l'Eva Ceano ens ho explicarà després. La 
comissió d'amiant és molt activa, amb la inestimable col·laboració de l'associació de Jubilats 
Macosa-Alstom. Ha aconseguit visibilitzar una problemàtica d'abast desconegut i està fent un 
seguiment intens de la nova llei amiant. 
La Comissió de residus ha fet seguiment de les intenses problemàtiques de la implementació del 
porta a porta a Sant Andreu. Hem de lamentar que l'Ajuntament s'hagi fet enrere amb aquesta 
iniciativa. Hi ha una política municipal erràtica en residus, i no s'ha fet una aposta valenta pel 
sistema més eficaç. Tenim una recollida selectiva vergonyosa, i Europa ens castigarà. Però no tot 
és culpa de l'Ajuntament. Produïm residus domèstics, no municipals, i tenim una responsabilitat 
col·lectiva. Hem d'entendre que la qüestió de residus és fonamental en la crisi ambiental. 
La comissió d'habitatge també ha fet molta feina i n'estem molt satisfetes. I la comissió de turisme i 
espai públic ha aconseguit un important ressò mediàtic amb la campanya per la racionalització de 
les terrasses i la denúncia dels seus efectes en l'ocupació de l'espai públic i el soroll, un tema molt 
seriós que tenim com a repte per al 2022. Perquè de moment no ens hem sortit com voldríem i el 
grup de pressió de la restauració ens guanya la partida de llarg! 
Des de la comissió d'educació aspirem a fer més conscients les AV de la necessitat de la seva 
participació en els consells escolars. La segregació escolar és un dels majors problemes a què 
ens enfrontem. I la comissió urbanisme també ha fet una feina intensa. Us recordem que teniu a la 
vostra disposició una eina d'assessorament com és el Conveni d'Urbanisme. Escola Veïnal es 
nodreix i ens ajuda entre d'altres coses a transmetre tot aquest treball de les comissions. La Favb 
també està implicada en el suport al projecte d'aliments o l'atenció a la vulnerabilitat energètica a 
través de l'Aliança contra la Pobresa Energètica (APE). 
També tenim intenses relacions socials i polítiques. Participem en 27 espais i òrgans amb 
l'Ajuntament, i també hi som presents en àmbits supramunicipals (Generalitat i Estat). 
 
Quant als projectes de la Favb, seguim amb el Barri espai de Convivència (BEC), que ha fet un 
salt de qualitat important. Ara treballem a Trinitat Vella i Trinitat Nova (hem d'agrair la implicació de 



l'AV de Trinitat Uneix). Cada vegada té un abast més comunitari, i ha sortit més enllà de les 
escoles. 
Molt orgulloses també del projecte dels Punts Liles, i d'haver pogut aconseguir els recursos per 
professionalitzar la direcció de la revista Carrer, un cop l'Andrés Naya ens va anunciar que havia 
d'abaixar la dedicació (Néstor Bogajo s'ho ha agafat amb molta energia). Sobre el servei 
d'assessorament jurídic (habitatge, terrasses, patrimoni...), tenim la treballadora de baixa des de fa 
uns mesos i esperem que es pugui incorporar aviat. 
 
11:32. Intervencions AV 
 
Luis Domingo, AV Ciutat Meridiana. No sabem ben bé per què estem aquí, a l'assemblea. Zona 
Nord estem amb quatre o cinc desnonaments a la setmana. Tenim una de les rendes més baixes 
de la ciutat. Per molts temes no se'ns considera de Barcelona, i [a la Favb], també li costa. Aquest 
projectes no arriben a Ciutat Meridiana. On s'han de dedicar més recursos és a les zones més 
desafavorides. El Raval també té problemes, però té més visibilitat. Plantegem una reunió per 
explicar que el barri està implosionant. 
 
Camilo Ramos, junta de la Favb. Lo que dice el compañero es cierto en cuanto a la situación de 
Ciutat Meridiana. Como Favb hemos intentado varias veces contactar, he ofrecido mi 
desplazamiento a Ciutat Meridiana con Fili invitándoos a participar en la Coordinadora del Besòs y 
no habéis venido. También hemos explicado la situación de la abogada. Cuando se reponga, 
volverá, actualmente está de baja. Fili nos explicó que se están haciendo estudios de la 
Universidad sobre la intervención en un futuro, y hemos estado en contacto con la Universidad. La 
intención es hacer una exposición. Tenéis razón, y nosotros también. Sentémonos y hablemos. 
Quizá lo tendremos que explicar por escrito, pero con Fili, que hace un trabajo muy importante, no 
tenemos la misma apreciación. Estamos de acuerdo en que los barrios con más problemas se han 
de atender más. Hasta ahora ha costado, y si no hemos sabido llegar, nos disculpamos. 
 
Representant AV Ciutat Meridiana. El compañero puede tener parte de razón. Hemos trabajado 
con la Favb en la reforma de la Meridiana, pero resulta que la reforma no llega a nuestro barrio. 
Queremos denunciar que tenemos problemas del día a día y no hemos tenido ningún apoyo 
(desahucios, barrio sin casal de gent gran...). El regidor no hace caso. Montan un montón de 
oficinas de la administración y los papeles se quedan aquí, no se mueven. Sí, sentémonos, pero 
con tiempo, una jornada larga. Para tratar desde el puente del tren a la escuela de adultos que 
quieren cerrar. Tenemos problemas acuciantes. Queremos un compromiso público. Ciutat 
Meridiana no está para fiestas. 
 
Ana Menéndez. Yo misma llamé a Fili hace unos días y quedamos en que nos tenemos que 
reunir. Y hablar de cosas concretas: la vuelta de Laura, un proyecto con Entrepobles sobre 
vivienda. Estamos en marcha. 
 
Francisco Abad, AV Besòs. En diversas asambleas hemos intervenido también en el sentido de 
que hay problemas en el Besòs que están enquistados, como por ejemplo el tema de l’ aluminosis. 
Se ha arreglado en Trinitat Vella, Turó, y aquí no. Los millones han desaparecido con la macro 
obra de Glòries. Vamos retrasadísimos. 
 
Paco, Coordinadora Besòs. Como sabes, hemos puesto una cantidad de recursos en el Besòs, 
hemos fundado la Coordinadora. Los recursos europeos, como ha dicho la alcaldesa, han de 
llegar a los barrios. Estamos contentos de ver que se mueve ficha, las Administraciones se están 
poniendo las pilas presionadas por los movimientos de base. 
 
11:46h, Votació informe de gestió 
 

aprovat per unanimitat l’Informe de Gestió amb 74 vots a favor 

 
Pausa 
 

 



 
12:20h. Pla de treball 
A la taula, Albert Recio, Teresa Martínez (moderadora), Eva Ceano (dones), José Sánchez 
(Coordinadora Besòs), Lisa Marrani (Taula d'Urbanisme), Jaume Artigues (PGM). 
 
Albert Recio, sots-president 1r de la Favb. Hem dividit el pla de treball en quatre parts: 
1. Celebració del 50 aniversari. Una part de la feina d'avui a la tarda és l'aprovació del manifest 
veïnal, que vol ser la veu del moviment veïnal de cara al futur. Sobre l'acte central, per tancar la 
data estem pendents de la disponibilitat del Saló de Cent. Vol ser una mostra de la riquesa del 
moviment veïnal. També tindrem l'exposició d'una selecció dels fons de la Favb dipositats a l'Arxiu 
Històric de Barcelona (Ca l'Ardiaca). 
El debat més genèric, no el que treballem sempre, sinó temes que ens obrin i permetin un diàleg 
amb altres moviments de la ciutat, sí que té data i espai: 27 i 28 de maig a la Sedeta. Hi ha la 
intenció que la majoria de ponents, més que “patums”, sigui gent més jove. Per la seva banda, 
Carrer està preparant un número extraordinari. I també volem fer activitats als barris, xerrades 
amb gent històrica, recorreguts per les lluites aconseguides, etc. 
 
2. Debat organitzatiu. A l'última assemblea vam parlar de fer un pla estratègic. Més que això, es 
tracta de pensar i definir conjuntament amb vosaltres un Pla de treball que abordi com podem 
millorar la nostra organització i la relació entre les AV i la Favb. 
 
3. Idees de fons. Tenim la impressió que hi haurà nous grans problemes de ciutat. És un debat 
complex i haurem d'anar veient com abordar temes. Les jornades del maig poden ser un punt de 
partida per situar-nos. 
 
4. Treball “de formigueta”. De les comissions, projectes, presència institucional, presència a la 
ciutat.  
 
A l'Acord Ciutadà per una Barcelona Inclusiva ens van felicitar per l'actuació a Horta-Guinardó pel 
suport a un equipament de drogodependències. Vaig ser molt feliç. 
 
Aprofitem per donar veu a tres iniciatives renovades de la Favb i una proposta: comissió de dones, 
Coordinadora del Besòs, comissió d'Urbanisme i nou PGM.   
 
Eva Ceano, AV de Sarrià, parla en nom del grup de dones. Estem entestades a fer les AV més 
feministes. Ens reunim mensualment. Objectius: saber com estan les dones de les AV, visibilitzar 
la seva feina, compartir activitats i desenvolupar el protocol contra la violència masclista. Estem 
desenvolupant les eines: hem fet un qüestionari que ara estem valorant, guies de comunicació 
inclusiva entre les AV, formacions (assetjament sexual, punts liles, violència masclista...). Volem 
que es visibilitzi la tasca de totes en les assemblees i reunions, i buscar accions que transformin el 
dia a dia de les AV. Per al 2022 volem continuar treballant en temes com la violència contra les 
persones majors de 60 anys o el llenguatge inclusiu. Sobre el primer tema, estem estudiant les 
problemàtiques de les dones de més de 60 anys: tracte infantil, llenguatge, tema tecnològic, etc. 
Sobre el llenguatge inclusiu, estem fent un debat sobre si cal seguir els canons o buscar una altra 
fórmula que ens ajudi a avançar. El grup segueix obert, publiquem coses a la web i us convidem a 
participar. 
 
José Sánchez, Coordinadora del Besòs. El nostre treball ve de lluny: l'any 2019 vam fer les 
jornades sobre les problemàtiques del Besòs i el punt de sortida fort va ser el febrer de 2020 (més 
tard va venir la pandèmia). L'assemblea es va reunir a la biblioteca de la Mina -i no de manera 
casual- per denunciar l'oblit i la desinversió de les institucions a la zona. 16 dels barris més 
vulnerables de l'Àrea Metropolitana estan al Besòs. A la vegada, tenim molts elements positius i 
molt potencial: tenim mar, muntanya, l'hospital punter de Can Ruti, la universitat, els polígons 
industrials. Hem començat un treball sobre “una nova governança”. Hem convocat les entitats 
locals i supramunicipals amb el document que va sortir de la Mina. Vam “obligar” a venir a les 
institucions, que no hi estaven acostumades. La Generalitat va voler entrar al Consorci del Besòs. 
És una victòria, una manera d'avançar. Fa mes i mig tots els ajuntaments van firmar un document. 
No volem que sigui paper mullat, és la nostra tasca. El company del Besòs parlava de l'aluminosi. 
Ho estem treballant: medi ambient, sectors productius (Montcada té 11 polígons industrials!). Hi ha 



riquesa, però l'hem de transformar i que la gent del territori pugui treballar aquí. Un altre problema 
són les infraestructures: grans autopistes que divideixen ciutats i barris i tallen muntanya i mar. 
Montcada està aïllada: vies de tren, autopistes. Parc fluvial: el marge dret, el de Barcelona, no 
està connectat. Només amb la força i la unió dels veïns podem tirar endavant aquests canvis. I un 
dels temes més importants, la vulnerabilitat. Cal per exemple un Pla d'habitatge del Besòs. Volem 
donar les gràcies a les set organitzacions que participen en la Coordinadora. 
 
Lisa Marrani, arquitecta de la comissió d'Urbanisme de la Favb. Hace años que funciona un 
Convenio de Urbanismo con el Ayuntamiento que nos permite disponer de técnicos 
independientes para asesoramientos, tanto de planes urbanísticos como de conflictos abiertos o 
procesos participativos. La idea es que tanto la Favb como las AV tengamos, más allá de la mirada 
crítica, una capacidad propositiva para ser más influyentes en las propuestas urbanas. Ejemplos: 
modificación del 22@, Sagrada Família, afectaciones de los barrios de montaña, Montjuïc... 
Gracias a estos técnicos hemos podido hacer una reflexión interna que nos ha servido para 
abordar por ejemplo el tema del Besòs. 
Próximos objetivos: hemos creado una comisión de urbanismo con los responsables de las AV 
para avanzarnos y plantear cosas al Ayuntamiento, en cuatro grandes líneas: Justícia espacial 
(rehabilitación de viviendas, PDU Vallbona); Justicia social (usos y modificaciones de suelos en 
situación extraña, como los polígonos industriales, vivienda dotacional...); Ciudad saludable 
(factores medioambientales, plan estratégico, distribución de equipamientos); Diálogo y 
comunicación (conquista del espacio urbano no solo para operaciones de emergencia, usos de 
terrados y balcones); Estrategia metropolitana (diálogo entre todos los agentes y gobernanza 
necesaria pendiente); Revisión de todos los planeamientos existentes: hay una situación 
urbanística delirante de problemas estancados, planes parados...). 
 
Jaume Artigues, AV Dreta de l'Eixample i comissió d'urbanisme. Vull fer una aportació d'última 
hora al pla de treball: el debat sobre la necessitat d'un nou Pla General Metropolità. El que tenim 
és del final de la dictadura, basat en una ideologia del transport privat, fet en un context de moltes 
tensions polítiques i que es va aprovar abans que els diversos plans de Patrimoni. Tots els intents 
d'ajustos de l'àrea metropolitana no toquen el moll de l'os del PGM: les qualificacions 
urbanístiques vigents a Barcelona. La Favb ha de fer bandera d'un nou PGM o d'un nou 
mecanisme. Si no, els conflictes (patrimoni, zones verdes, sòl d'equipament amb jardins 
potencialment edificables, per exemple a l'Escola Industrial), seran molt difícils de resoldre. 
 
13h. Torn de paraules 
 
Toni Ramon, AV Vila de Gràcia. No ho tinc clar, però potser hi ha massa comissions a la Favb. A 
la comissió d'urbanisme es parla d'integrar, i després hi ha comissió d'habitatge, medi ambient, 
mobilitat, que totes afecten a urbanisme. Quan més comissions hi ha, més reunions hi ha. Potser 
s'hauria de fer un esforç per tenir comissions més integrades. Sobre el PGM, vigilem perquè és un 
meló tan gran que des del 76 ningú no s'ha atrevit a obrir-lo. El nostre paper seria, si de cas, 
demanar-lo. Compte, perquè podem empitjorar coses. 
 
Lluís Cairell, AV Taxonera. Per a la comissió d'urbanisme, ja hi podeu comptar amb nosaltres. 
Ahir es va aprovar el projecte “Taxonera 1”: no sabem encara què és. Tenim pendent el cobriment 
de la Ronda de Dalt, la proposta més votada dels pressupostos participatius. La senyora Janet 
Sanz es va comprometre i no ha fet res: tota la culpa, de la pandèmia. El nostre barri està oblidat, 
ningú no se'n recorda. Moltes reunions, paperets i il·lusions, i res més. Volem estar assessorats 
per la Favb, no tenim prou coneixements de la llei d'urbanisme. 
 
Núria Marín, AV les Corts. Que no ens passi res amb el tema del PGM: a tots els barris hi ha 
problemes urbanístics. Pregunta: això [la comissió d'urbanisme] ha de ser una comissió molt 
especialitzada. Quins coneixements tècnics tenim? Tenim relació amb el Col·legi d'Arquitectes, 
podem comptar amb ells? 
 
Lluís Maté, AV Font de la Guatlla. Ens preguntem com està el tema del Turó. Al barri no tenim 
equipaments. No tenim assistència sanitària de proximitat: hem d'anar a l'Eixample. Des de la 
Favb coneixeu el barri i ho sabeu. Hi ha problemes estancats per la pandèmia, però a 
l'administració li està costant molt tornar a posar-se en marxa, sobretot amb les coses petites que 



necessita el veïnat. Ningú no diu res. I ningú [des de la Favb] ho ha demanat, o ho hem demanat i 
se'ns ha oblidat. 
 
Jordi Ribó, AV Fort Pienc. Volem agrair el treball de les comissions. Nosaltres no hem  pogut 
assistir per incompatibilitat horària. Cal tenir una bona estratègia, és ben cert. Hem de renovar la 
capacitat de mobilització i d'engrescar el veïnat. Vinc a correponsabilitzar-me amb la vostra feina. 
Sembla que hi hagi moltes crisis: però és una, és general, des del 2009. Aquest model urbà no 
ens serveix, des del moviment veïnal hem de construir un altre model. És difícil, perquè no som 
uns barris homogenis i tenim interessos a vegades encreuats. Però és necessari. Cal una reflexió 
multidisciplinar.  Llàstima que tenim poques incorporacions al moviment veïnal. 
 
Rosa Graells, AV Horta. Com tenim el túnel d'Horta al PGM? Després de les lluites que vam tenir, 
semblava que estava descartat. Se senten campanetes que es vol recuperar. 
 
Ángel Fernández, AV la Palmera. Los barrios periféricos tenemos problemas especiales, como el 
acceso a la vivienda. Falta de formación para acceder a puestos de trabajo con remuneración 
justa. Tenemos exceso de paro, falta de sanidad por las condiciones insalubres de vivienda. 
Funcionamiento catastrófico del Hospital del Mar y del CAP de Sant Martí. Las AV no aportamos 
personal. Con 82 años ya es momento de que nos substituyan. 
 
Toni Santos, AV Sant Martí de Provençals. No tenim recursos per col·laborar amb vosaltres. No 
tenim gent, ni capacitat. Els temes són interessants. Hi hauria d'haver una manera de seguir el 
funcionament d'aquestes comissions sense haver de ser-hi. Els districtes cada vegada estan més 
desapareguts, apel·lem més a les àrees centrals. No tenen capacitat [els districtes], només 
apareixen quan hi ha conflictes. Les interlocucions estan a un nivell massa alt. 
 
Joan Vey, AV Esquerra de l'Eixample. El districte és una paret per a molts temes (per exemple, 
en el cas de la Model o el trasllat del Clínic fora del barri). Ens agradaria que es faci referència al 
pla de treball. 
 
Montserrat Montero, AV Carmel. Llevo poco tiempo como presidenta, me quedé con una AV que 
nadie quería. El movimiento vecinal está prácticamente muerto, y en el Ayuntamiento se le da el 
mismo peso que a una asociación de bailes regionales. A final se hace lo que quiere el 
Ayuntamiento. Si alguien sabe fórmulas que me ayuden, lo agradeceré. 
 
Camilo Ramos, AV de Sant Andreu Nord-Tramuntana. Estamos como el local, que es un poco 
sombrío, vamos a acabar llorando todos. Quiero recordar que venimos a pasárnoslo bien, y 
disfrutamos de lo que hacemos, basta de quejarnos. Creo que el movimiento vecinal está en un 
momento de reflexión y también de trabajo. Está saliendo gente joven, tenemos que sentir 
profundamente que estamos en un movimiento de futuro, y que después de todas las crisis -
siempre hablamos de las crisis-, el modelo urbano siempre estará en crisis. Lo importante es que 
nosotros queremos que la gente viva mejor. Recuperemos las ganas de divertirnos y pasarlo bien. 
Entonces se nos ocurrirá hacer muchas cosas juntos. Pensemos en lo que vamos a hacer. Hoy no 
es el momento de concretar: vamos a ser felices. 
 
Albert Recio, junta de la Favb. Portem retard a l'assemblea i no podrem respondre a totes les 
vostres qüestions. Un punt del pla de treball és precisament com poder treballar i organitzar-nos 
millor, en la mida de les nostres possibilitats. El tema de les comissions està en revisió. Algunes, 
com la de medi ambient, es van dividir perquè estaven atenent problemàtiques molt concretes. La 
comissió de mobilitat pot lligar bastants coses. Ho anirem revisant segons l'experiència. Com diu 
el Camilo: no queda una altra, el moviment veïnal és molt necessari, el que cal és gent que ho 
entengui i s'hi sumi. 
 
Lisa Marrani, tècnica de la comissió d'Urbanisme. La Favb no puede substituir a una AV. La 
comisión de urbanismo propone hacer una reflexión de ámbito de ciudad, de problemáticas que 
afectan a diferentes territorios. A veces vamos a temas concretos, donde podemos proponer 
asesoramientos. Tema Turó: desde la AV os tenéis que juntar con los afectados del PERI y hacer 
presión con ellos. Y contad con la Favb! No podemos conocer todo el territorio. Les Corts: los 
técnicos son arquitectos, profesionales muchos colegiados, pero no vienen a través del Col·legi. 



En la comisión estamos Camilo y yo, y luego tenemos colaboradores externos. Hay que ir 
decidiendo enfoques y saber hasta dónde podemos llegar. 
 
Votacions al pla de treball: 

 

Aprovat el Pla de Treball amb 0 abstencions, 3 vots en contra i 63 vots a favor 

 

13:43h. Gestió econòmica 
A la taula, Joan Bordetas i Marcel·la Güell (moderadora) 
 

Informe econòmic 2021 
 
Marcel·la Güell, vocal de la Favb, presenta i detalla com funcionarà l'explicació. 
Joan Bordetas, tresorer de la Favb: Ha sigut un any difícil per justificar les subvencions, amb una 
important càrrega de feina, agraïm a l'equip tècnic de la Favb l'esforç realitzat. 
Hem incrementat pressupostos, el més significatiu correspon a l'Ajuntament de Barcelona, 
sobretot per substituir l'Andrés Naya a la revista Carrer. La Generalitat es manté més o menys 
com estava. 
Llegeix distribució ingressos-despeses. 
Hi ha hagut reducció de despesa proporcional a l'activitat, i els ingressos han augmentat. 
L'increment de projectes (Punts liles, residus, Coordinadora Besòs) s'ha afegit pressupostàriament 
al tema pedagògic (Escola Veïnal). Hem reduït despeses per la pandèmia (teletreball, baixada 
d'activitat), i hem incrementat en projectes. 
Cal analitzar el balanç de situació, que representa un canvi molt important respecte a exercicis 
anteriors: De 300.000€ hem passat a una mica més d'1 milió. L'explicació és que hem firmat un 
conveni a tres anys, i per tant tenim la facturació assegurada, i s'ha d'implementar. Incrementa el 
patrimoni, i per compensar, el passiu concreta.  
[Un delegat apunta que a la pàgina 28 els números no quadren. Joan Bordetas diu que es revisarà 
l'error]. 
 
Votació informe econòmic: 
 

Aprovat l’informe econòmic amb 0 abstencions, 0 vots en contra i 59 vots a favor 

 

 
13:55h. Pressupost 2022 
Joan Bordetas, tresorer. La Favb és una entitat que té molta presència a la ciutat i ens criden a 
molts espais. Si hi anem, ens donen més feina. L'entrada de més feina genera tensions internes a 
la junta, per la pressió de no tenir recursos, ni humans ni econòmics, per arribar a tot. Hem hagut 
de distribuir el personal com es podia, portem a terme un munt de feines, i anem de bòlid. 
El problema que tenim és que no podem dir que no, i anem a la caça de subvencions. Ara hem fet 
un esforç per calcular què costa tot això i incorporar-ho al pressupost. Necessitem 595.000€ per 
fer totes aquestes feines. I ens fan falta 3.000 hores més de les que tenim ara. 
Amb aquest objectiu hem fet un pressupost no del que tenim, sinó del que necessitem. Però no 
som temeraris. Si els ingressos no hi arriben, suprimirem projectes. 
Hem implementat programes per fer més àgil la comptabilitat i la manera d'entendre els números. 
També hi ha novetats de personal: hem incorporat una persona per a la direcció de Carrer i dos 
tècnics, per a medi ambient i per a temes gènere. 
Intentem ajustar millor el pressupost a la nostra realitat. 
 
Ángel Cordero, Xarxa Veïnal del Raval. Malgrat la peculiaritat que ens has explicat, entenem 
que tirem amb els diners que tenim i que hi ha una certa previsió de poder obtenir nous recursos. 
 
Votacions pressupost 2022 

 

Aprovat el pressupost de 2022 amb 0 abstencions 0 vots en contra i 66 vots a favor 

 



S'ofereixen dues voluntàries per fer de censores de comptes del 2022: Teresa Picazo (AV 
Gòtic) i Eva Ceano (AV Sarrià). 
 

14:09h Altes i baixes AV 
A la taula, Marta Carrera, secretària, com a moderadora. 
 
Presentació de l'AV Maquinista Mercedes 
Jordi Llançà. Volem agrair a la Favb que ens hagi convidat, i felicitar-vos pels 50 anys. 
Estem al districte de Sant Andreu, al barri del Bon Pastor, en un barri nou que es va crear per la 
transformació de la Maquinista. Érem veïns i veïnes d'altres zones de la ciutat que vam anar a 
parar allà, i tots teníem relacions amb els nostres antics barris: ara ja hi portem 20 anys i som més 
comunitat. Estem rodejats de polígons industrials, som una zona del Bon Pastor deslligada de la 
resta de la ciutat. No tenim comerç de proximitat, no teníem escoles, estem a l'expectativa de la 
transformació dels polígons.  Volem influir i participar, que es posin en primer terme les persones i 
les seves necessitats. Que el teixit urbà s'integri. No tenim ni un any com a AV. Tenim la voluntat 
de participar, aprendre, crear comunitat, donar veu a les reivindicacions del barri i ser un agent de 
transformació urbanística i de cohesió social. 
 
Camilo Ramos dona pas a l'AV del Bon Pastor, que ha demanat la paraula. 
 
Paquita Delgado, AV Bon Pastor. Tenemos dudas sobre la nueva AV. Nosotros llevamos 48 años 
luchando por el territorio en su conjunto, y estamos muy orgullosos de tener un polígono industrial. 
Junto con Baró de Viver estuvimos en el debate de la división de barrios y “cedimos” una parte del 
Bon Pastor, porque no queríamos que el polígono se dividiera entre dos barrios. No queremos que 
desaparezca el polígono y no sentimos que nos separe de los otros barrios. Sois bienvenidos, 
siempre y cuando luchemos por el conjunto y el bienestar de todo el barrio. Que la nueva 
asociación se llame “Maquinista Mercedes”, significa que os estáis proclamando como un nuevo 
barrio. Se debería llamar Maquinista Bon Pastor y no Maquinista Mercedes. Queréis hacer un 
barrio nuevo. No estamos de acuerdo, siempre hemos luchado por la integridad de todo el barrio. 
Queremos un nexo de unión entre el Bon Pastor antiguo y el nuevo.  
 
Jordi Llancà, AV Maquinista Mercedes. M'he equivocat en dir-ho. El nostre barri és el Bon 
Pastor. El nostre sector de la Maquinista queda separat de la resta del Bon Pastor pel polígon. No 
el volem desmuntar, però volem que la transformació es faci lligant la resta de territoris que tenim 
al voltant. Estem per defensar els interessos d'un petit nucli. 
 

Aprovada l’alta amb 24 abstencions, 3 vots amb contra i 61 vots a favor 

 
Dinar a l'Ateneu Enciclopèdic Popular del Raval 
 

 
 
16h. Resolucions i precs i preguntes 
 
Joan Maria Soler, coordinador de projectes de la Favb. Abans de començar la segona part, uns 
recordatoris. Tenim en marxa les assegurances col·lectives per a les AV. Tenim també un conveni 
amb la facultat de Dret per atendre consultes d'habitatge, per a problemàtiques concretes. Des de 
l'Escola Veïnal volem impulsar la cura dels arxius històrics de les AV (moltes AV feu també el 50è 
aniversari). També tenim assessorament per a temes econòmics i fiscals de les AV. També per a 
consultes puntuals sobre subvencions. Per acabar, avisar-vos que en acabar l'assemblea hi haurà 
un pastís per celebrar el 50è aniversari i una foto de grup, no marxeu! 
 
Marta Carrera, secretaria de la Favb, explica el servei de mutualitat Sinera, al qual estan adscrits 
17.000 mutualistes i 135 AV, que es beneficien d'un servei d'enterrament a un preu digne. 
 
A la taula, Camilo Ramos (vicepresident segon) i Marta Carrera (moderadora). 
Des de la comissió de dones es demana que en el redactat de les resolucions es faci servir un 
llenguatge no exclusiu. 



 
Resolució sobre la neteja a Barcelona, presentada per la Xarxa Veïnal de Raval. 
Per a nosaltres és important que algunes de les preocupacions que tenim al Raval, en aquest cas 
la gestió dels residus, siguin compartides per tots vosaltres. Es llegeix la resolució. 
A favor: 57, aprovada per unanimitat. 
En contra: 0 
Abstencions: 0 
Total vots: 57 
 
Resolució sobre el projecte de remodelació ronda Sant Antoni, presentada per la Xarxa 
Veïnal del Raval. Es llegeix. 
 
Intervencions de les AV 
Roser Argemí, AV Mont d’Orsà de Vallvidrera. No queda clar per quina de les tres opcions 
aposteu. Entenem que per cap de les tres, sinó per la màxima pacificació? 
AV Maquinista Mercedes pregunta si ja poden votar. Davant el dubte, s'estima que no fins a la 
propera assemblea. 
Jaume Artigues, AV Dreta de l'Eixample. No entenem què hi pinta la Favb en aquest tema, no 
veig sentit a què ens pronunciem sobre un tema tan concret, no tenim els elements. 
AV XVR. És probable que el redactat no sigui correcte. Fa poc ha sortit una polèmica que han 
plantejat uns comerciants, demanant que la Ronda tornès a com estava abans de la pandèmia. 
Demanem que se'ns tingui en compte a les entitats veïnals en el debat sobre el futur de la ronda. 
El que votem és que hi hagi un procés de participació actualitzat. 
A favor: 48 
En contra: 0 
Abstencions: 9 
Total vots: 57 
 
Resolució “Menys soroll als nostres barris”, presentada per la Xarxa Veïnal del Raval. 
Es llegeix. 
 
Intervencions de les AV 
AV Sant Genís dels Agudells. Pensem que és un tema que s'ha de tractar de manera més 
transversal. 
Ramon Tur, AV Maresme. Estem d'acord amb la resolució, però que sigui per a tot Barcelona i 
que es reactivi La Taula del soroll. 
Diverses AV intervenen en el sentit que el tema dels sorolls és una problemàtica de tota la ciutat. 
Albert Recio. Fixeu-vos que la resolució no parla només de Ciutat Vella, sinó a nivell general. 
Podem afegir el tema de que es recuperi la taula de soroll. 
Ana Menéndez. Com a Favb estem treballant el tema també a nivell estatal. Ens hem reunit amb 
la Fravm i estem preparant un escrit per presentar al defensor del poble. Hi ha una cultura del 
soroll insuportable a les grans ciutats en general. Des de la Favb reclamarem la reunió de la taula 
de soroll, i que no sigui un espai merament formal. 
A favor: 57 
En contra: 0 
Abstencions: 0 
Total vots: 57 
 
Resolució sobre redefinir un nou model de diversificació econòmica, presentada per l'AV del 
barri Gòtic. Per a nosaltres era important estendre a tota la ciutat, més enllà dels barris més 
turistitzats, la idea de la revisió del model econòmic després de la pandèmia, un tema que també 
té a veure amb el soroll. Hem de parlar de decreixement turístic i de les conseqüències del turisme 
massiu. 
 
Intervencions de les AV 
AV Verneda Alta. Penso que no es pot votar ni a favor ni en contra, perquè no està gens definit, 
és una barreja massa general. És potser un tema d'una comissió, no d'una resolució. 



Albert Recio. Sí que és molt genèrica, però el tema em sembla adequat i necessari. Les elits 
locals segueixen proposant el mateix model (copa América, Jocs d'Hivern, ampliació de 
l'aeroport...). No ho pensa només la Favb, ho pensa molta gent de la ciutat. 
Toni Ramon, AV Vila de Gràcia. Em sembla que no està ben redactada. Al principi s'entén, però 
després no. S'ha de poder entendre si es fa pública. 
[Una altra AV]. De la manera que està escrit, no aclareix prou la idea. Proposo retirar-la i redactar-
la millor. 
Teresa Picazo, AV Gòtic. Pretenem que la Favb comenci a pronunciar-se sobre el decreixement 
econòmic. 
AV Fort Pienc: Jo estic en contra del concepte de decreixement. Que es retiri la resolució, està 
molt verd això. 
Miguel Romera, AV la Pau. Que se retire la propuesta, se tiene que votar lo que hay en el 
documento, y lo que se está añadiendo no lo pone en el documento. 
AV Font d'en Fargues. També proposo que es retiri. 
Ana Menéndez. El que es vota aquí és el text que es proposa. És un tema clau de ciutat, potser 
val la pena refer-la. Ho podem afegir com a compromís al pla de treball, és un tema de gran abast. 
Potser com a resolució la podem aparcar. 
Camilo Ramos. Después de escuchar las intervenciones, desde la mesa sugerimos que  que la 
AV que ha propuesto la resolución la vuelva a redactar. 
Teresa Picazo, AV Gòtic. Reconeixem que no vam tenir temps per redactar la resolució prou bé, 
però estem disposats a fer un altre redactat. 
Albert Recio. Han planteado un tema serio. Podemos acordar que hay consenso en que 
tomamos nota y que se trabajará en los próximos meses. 
Es retira la resolució. 
 
Resolució “Residus, i ara què”, presentada per la comissió de residus de la Favb. Llegeix la 
resolució en Jordi Bigues. 
 
Intervencions de les AV 
AV Besòs. Ens abstenim perquè creiem que no es pot tancar Tersa sense solucionar primer la 
gestió d'escombraries. Però sí que s'ha de ser transparents amb els nivells de contaminació. 
AV de Joan Maragall del Guinardó. A la resolució no es diu “tancament immediat”, sinó “un pla 
de tancament”. Es demana un full de ruta per al tancament de la incineradora. 
AV Raval. Afegiríem que la indústria també s'ha de fer responsable d'allò que fabrica. 
Jordi Bigues. Personalment, Tersa la tancaria ara mateix, però a la resolució posem “pla de 
tancament”. La qüestió de les noves obligacions de la indústria s’està definint en la nova Llei de 
residus.  
Ramon, d'AireNet. Jo també la tancaria ja, està fora de la llei i perjudica la salut de totes les 
persones, fins a la plana de Vic. El motiu és de salut. 
 
A favor: 49 
En contra: 0 
Abstencions: 7 
Total vots: 56 
 
Resolució per la regularització de les persones sense papers, presentada per la Favb, 
l'explica Albert Recio. 
A favor: 56, aprovada per unanimitat 
En contra: 0 
Abstencions: 0 
Total vots: 56 
 
Resolució contra la guerra de Ucraïna, presentada per la Favb, l'explica Corina Albir. 
Intervencions 
Jordi Bigues, comissió de medi ambient. Proposo afegir al redactat “la immediata retirada de les 
tropes russes d'Ucraïna”.  
Es vota la resolució recollint l'aportació. 
A favor: 56, aprovada per unanimitat 
En contra: 0 



Abstencions: 0 
Total vots: 56 
 
Resolució “Davant el retorn de la inflació”, presentada per la Favb, l'explica l'Albert Recio. 
A favor: 55 
En contra: 0 
Abstencions: 1 
Total vots: 56 
 

17:20h Decàleg del moviment veïnal 
A la taula, Corina Albir, Albert Recio i Ana Menéndez 
 
Prèvia de l'Ana Menéndez, presidenta de la Favb. Tenim una necessitat imperiosa de reforçar i 
renovar la junta. Tenim molta feina i responsabilitats, i alguns, per imperatiu estatutari, acabem el 
mandat l'any que ve: hem estirat al màxim el mandat a què ens permeten els estatuts. Necessitem 
aportacions noves, enriquiment. Hem intentat que la renovació sigui aquest any (alguns heu estat 
apel·lats), però no ens hem sortit. Sí que hem incorporat col·laboradors, com el Jordi Bigues o el 
Salva Lara a l'escola veïnal, o en Xavi Moreno, que abans era tècnic de participació de 
l'Ajuntament d'ecologia urbana. Paco Flórez de Trinitat Uneix està animat, però per estatuts cal 
que passin dos anys des que es federen per formar part de la junta directiva. Ara és el moment de 
fer preguntes i traslladar dubtes. Sabeu que la junta es nodreix de les AV, la gent de la junta ha 
d'estar proposada per una AV. És qüestió de provar-ho! A tots ens ha vingut gran la responsabilitat 
en algun moment, però després te n'adones que en equip, i amb el fantàstic equip de 
treballadores, on també ha entrat sang nova, et trobes en un molt bon ambient. 
 
Albert Recio, vicepresident de la Favb, presenta el decàleg. La presentació “en societat” hem 
pensat a fer-la a la Casa Gran, al Saló de Cent, amb la idea que cada punt el llegeixi algú d'algun 
districte, perquè sigui una cosa compartida. Ara procedim a llegir el decàleg punt per punt per 
introduir les esmenes que calguin. 
Una ciutat més igualitària. 
Ningú sense un habitatge digne. 
Barris en convivència on tothom és benvingut. 
Equipaments adequats i amb participació. 
Una educació per a la vida. 
Barris saludables, barris cuidadors. 
Respostes davant la crisi ecològica. 
Un urbanisme sostenible, amable i facilitador de la vida. 
Barris per a dones i homes. 
Polítiques amb participació efectiva. 
Addenda. 
 
Ana Menéndez, sobre el punt quatre. Proposo afegir que cal “revisar” els plans d'equipaments (ja 
que alguns potser sobren o estan obsolets). [S'incorpora]. 
AV Sagrada Família, sobre el punt nou. Proposem canviar “dones i homes” per “barris per a la 
igualtat o contra les desigualtats de gènere”, per incloure també les persones no binàries, seguint 
les aportacions del moviment LGTBI. [S'incorpora]. 
Toni Ramon, AV Vila de Gràcia. No tinc clar això del Saló de Cent, li dona un caire institucional 
que potser no és allò que som nosaltres. Per què no ho fem en un lloc, espai o equipament que 
sigui un producte de la nostra lluita després d'aquests 50 anys?  
Ana Menéndez, en resposta a AV Vila de Gràcia. El tema s'ha debatut a la comissió del 50 
aniversari. Per respecte a la seva feina, crec que no hauríem de replantejar-ho. Volem fer-ho molt 
nostre, volem ocupar el Saló de Cent, no que l'Ajuntament “ens rebi”. No li donarem un caire 
institucional a l'acte. 
Eva Ceano, AV Sarrià, sobre el mateix tema. l'Ajuntament també és nostre, també l'hem conquerit 
nosaltres, hi tenim tot el dret a estar allà. 
Xarxa Veïnal del Raval, sobre el mateix tema. És l'acte central, però altres coses es faran a altres 
zones de la ciutat. 
 



S’APROVA EL DECÀLEG 

 
17:44h. Des de la taula es demana algun voluntari per fer l'assemblea l'any que ve. 
S'ofereix l'AV de Sant Andreu Nord en nom de Camilo Ramos, amb el suggeriment de preparar-la 
conjuntament amb l'AV de Trinitat Uneix. 
 

Cloenda de l'assemblea 
Ana Menéndez, presidenta de la Favb. Volem agrair a la Xarxa Veïnal del Raval la seva energia 
positiva, l'esforç per trobar el local i els recursos (també agraïts al districte de Ciutat Vella). Gràcies 
per tot el que feu al barri, un barri tan complex. Sou una entitat jove, dinàmica i efectiva. Agraïm 
que ens acompanyi hores d’ara l’Ernest Maragall, que arriba en el millor moment, el de la 
celebració. A tots els representants de les associacions, anem a fer-nos la foto de família! 


